



CANADIAN CYCLING HALL OF FAME

www.cyclingcanada.ca |

@CyclingCanada

Eric van Den Eynde

The Canadian Cycling Hall of Fame is welcomes Eric Van Den Eynde, who over the past four decades of coaching, has firmly established himself as one of the most experienced cycling coaches in the world.

Eric Van Den Eynde arrived in Canada from Belgium before his first birthday, settling in Quebec with his family. At the age of 13, inspired by his older brother, Ven Den Eynde took up cycling and raced for the National Team in 1979. Unfortunately, his athletic career ended prematurely in 1984 following an injury.

A natural leader, he transitioned from athlete to coach seamlessly as he was already involved as a coach for the track programs at the Montreal Olympic Velodrome. In 1985, he became head coach of the Quebec team in both road and track cycling. From 1998 to 2006, Van Den Eynde coached the national track team, before returning to Team Quebec for two years to focus on road, track and para-cycling.

In 2008, he returned to the Canadian Cycling Association as the coach of the National para-cycling team. Over the years, his impact has been felt by countless athletes who have competed for both the Quebec provincial team and the Canadian National Team. Van den Eynde coached at three Olympics (1996, 2000 and 2004) and four Paralympics (1996, 2008, 2012 and 2016). He continues to contribute to the sport through his involvement in with the Fédération Québécoise des Sports Cyclistes and the Centre National de Cyclisme de Bromont.

It is with great pleasure and honour that we welcome Eric Van Den Eynde into the Canadian Cycling Hall of Fame.

Le Temple de la renommée du cyclisme canadien est heureux d'accueillir Eric Van Den Eynde, qui, au cours des quatre dernières décennies, s'est fermement établi comme l'un des entraîneurs cyclistes les plus expérimentés au monde.

Eric Van Den Eynde est arrivé de Belgique au Canada avant son premier anniversaire et s'est installé au Québec avec sa famille. À l'âge de 13 ans, inspiré par son frère



CANADIAN CYCLING HALL OF FAME

www.cyclingcanada.ca |

@CyclingCanada

ainé, Van Den Eynde s'est mis au cyclisme et a couru pour l'équipe nationale en 1979. Malheureusement, sa carrière sportive prend fin prématurément en 1984 à la suite d'une blessure.

Leader naturel, il passe sans difficulté du statut d'athlète à celui d'entraîneur, puisqu'il est déjà impliqué dans les programmes d'athlétisme du Vélodrome olympique de Montréal. En 1985, il est devenu entraîneur-chef de l'équipe du Québec en cyclisme sur route et sur piste. De 1998 à 2006, Van Den Eynde a entraîné l'équipe nationale sur piste, avant de retourner à l'équipe du Québec pendant deux ans pour se concentrer sur la route, la piste et le paracyclisme.

En 2008, il est revenu à l'Association cycliste canadienne en tant qu'entraîneur de l'équipe nationale de paracyclisme. Au fil des ans, son influence a été ressentie par d'innombrables athlètes qui ont fait partie de l'équipe provinciale du Québec et de l'équipe nationale canadienne. Van den Eynde a été entraîneur lors de trois Jeux olympiques (1996, 2000 et 2004) et de quatre Jeux paralympiques (1996, 2008, 2012 et 2016). Il continue de contribuer au sport en s'impliquant auprès de la Fédération Québécoise des Sports Cyclistes et du Centre National de Cyclisme de Bromont.